
U V O D N I K 

Spoštovani člani in članice! 

Selitev ptic v toplejše kraje na prezimovanje seje že prevesila v drugo polovico. Vtem 
času so poleg opazovalcev ptic, ki se nadejajo zanimivih ornitoloških doživetij, aktivni 
tudi obročkovalci, ki lovijo seleče se ptice. Času primeren je članek, ki opisuje začetke 
obročkanja - metodo , ki je stara že več kot sto let. V članku sta zanimivo opisana 
zgodovina in namen obročkanja. Obročkanju so se prav kmalu začeli posvečati tudi 
Slovenci, še v času Avstro-Ogrske. Od Pirana do Maribora je bilo razporejenih šest 
obročkovalnih postaj . Tudi v Sloveniji danes obročkajo amaterski obročkovalci, ki 
pa mora jo opraviti tečaj obročkanja in vsako leto licenco tudi potrditi. V novejšem 
času je bilo obročkanje deležno nekaterih kritik in pomislekov o njegovi uporabi, 
predvsem zaradi suma o negativnem vplivu na ptice. S to me todo pa so na primer 
razvozlali selitveno po t plašice Remizpendulinus in pridobili pomembne biometrične 
podatke naših ptic po različnih starostnih skupinah. Z desetletnim obročkanjem 
ptic na Vrhniki so ugotovili pojavljanje vrst na selitvi in preučili dinamiko njihove 
selitve, znotraj vrst so ugotovili dinamiko selitve različnih starostnih skupin, ugotovili 
so tudi nekatere nove vrste za Slovenijo (robidna trstnica Acrocephalus dumetorum, 

mušja listnica Phylloscopusinomatus, kraljičica Phylloscopus proregulus, kostanjevi strnad 
Emberiza rutila itd.). Ornitološki potopis nas tokrat popelje v Avstralijo - domovino 
emujev, kazuarjev in številnih drugih ptic. Spoznali b o m o pestrost ptičjega sveta na 
tej oddaljeni celini, kjerse pravzdaj pričenja pomlad. 

Zal Vam m o r a m o tokrat sporočiti tudi slabe novice. Zelo slabo se piše kormoranu, 
ki je bil izbrisan iz Uredbe o zavarovanju ogroženih živalskih vrst, tako d a se že 
pripravlja načrt za odstrel nad 2000 osebkov. In kako naj bi bil videti odstrel 
kormoranov? Le kam bodo padale vse tiste šibre ali krogle? Misel na to je neprijetna, 
ogabna. Le kaj naj porečem svoji mali deklici in fantiču, ko b o m o na sprehodu in se 
bo pričela kanonada? Nič boljšega ne čaka kmečke lastovke, le da bo iz slovenskih 
hlevov pregnana z veliko manj hrupa. Ob tem seje treba spomniti legende o nesreči 
človeka, kerje uničil lastovkino gnezdo. 

Letošnje leto prvič poteka tako imenovani Evropski dan opazovanja ptic, kjer borno 
sodelovali tudi mi. Sicer pa DOPPS vseskozi, že od samega začetka, sodeluje v projektu 
Svetovni dan opazovanja ptic, ki je organiziran vsako drugo leto. Za to priložnost 
smo pripravili več izletov na različnih koncih Slovenije. Izbrali smo območja , ki so za 
ptice še posebej pomembna , saj ptice v njih prezimujejo ali počivajo med selitvijo. 
Vabimo Vas, da se izletov udeležite. Pripravili smo še seznam izletov in predavanj za 
prihajajočo jesen in zimo. Izbor predavanj jezelo pesterin prepričana sem, da boste 
izvedeli marsikaj zanimivega in koristnega. Pozor - z največjim veseljem Vam 
sporočamo, da bodo predavanja v Ljubljani odslej potekala v Grand Hotelu Union. 
Stari društveni prostori naŽibertovi 1 so namreč postali pretesni. 

Izžrebali smo prvega nagrajenca Skrivnostne fotografije in Vas hkrati vabimo, da pri 
reševanju skrivnostnih fotografij sodelujete še v večjem številu. Čas za odgovoreje 30 
dni po izidu revije Svet ptic. Še ena pomembna novička: DOPPS je sprejet med 
polnopravne članice Bird Life. 

Naj Vas za konec še enkrat povabim, da se nam pridružite na društvenih izletih, 
predavanjih in akcijah. 

Andreja Ramšak 


